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Burdened Things. Collect & Exhibit Nazism

 
in German:
Belastete Dinge. Nationalsozialismus sammeln & ausstellen

Project

 

Description

In an exhibition project, the House of History is showing objects that were offered to the house as donations. The majority of the objects are
related to Nazism - mostly from the perspective of the group of perpetrators, in some cases even from the estate of individual perpetrators. The
questions that arise from this connect material and memory-cultural approaches in a prototypical way: How were they found? How were they
preserved? Why were they not disposed of or destroyed? What do the donors, but also the visitors, want from the museum in this context? Twelve
case histories illuminate these background stories and the contexts and references of material culture with a Nazi connection and offer a snapshot
of how the Nazi past is dealt with - six literary texts by renowned authors and two photographic essays accompany the discussion about the
material relics of Nazi rule. In addition, learning stations in the exhibition, web modules, an accompanying programme and four specially
developed workshops and guided tour formats are planned.

in German:
In einem Ausstellungsprojekt zeigt das Haus der Geschichte Objekte, die dem Haus als Schenkung angeboten wurden. Eine Mehrheit der Objekte
hat NS-Bezug – zumeist aus der Perspektive der TäterInnengesellschaft, teils sogar aus dem Nachlass individueller TäterInnen. Die Fragen, die
sich daran knüpfen, verbinden materielle und erinnerungskulturelle Zugänge in prototypischer Weise: Wodurch wurden sie gefunden? Wie
wurden sie erhalten? Warum wurden sie nicht entsorgt oder vernichtet? Was wünschen sich die SchenkerInnen, aber auch die BesucherInnen vom
Museum in diesem Zusammenhang? Zwölf Fallgeschichten beleuchten diese Hintergrundgeschichten, die Kontexte und Bezüge von materieller
Kultur mit NS-Bezug und bieten eine Momentaufnahme in den Umgang mit NS-Vergangenheit – sechs literarische Texte namhafter AutorInnen
und zwei fotografische Essays begleiten die Auseinandersetzung um die dinglichen Relikte der NS-Herrschaft. Weiters sind
Vermittlungsstationen in der Ausstellung, Webmodule, ein Begleitprogramm sowie vier eigens entwickelte Workshops und Führungsformate
geplant.

Applicant

House of History - Austrian National Library

in German:
Haus der Geschichte - ÖNB

Location

Austria

Approved
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Category

Exhibition

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.


